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NYKYTILAKOONTI: JOPO, KOPO/OPINTO, SOPO/YHVA, LIIKUNTA, SUKUKANSA, 
KAKSIKIELISYYS 
 
 
HYVÄ 
KÄYTÄNTÖ 

          
    

ONGELMA               
KEHITYS-
EHDOTUS 

  JÄRJESTÖ KOPO/OPINTO YHVA/SOPO LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

TARKOITUS   ¨ Kokoaa yhteen 
opintoihmisiä 

Sopoon liittyvät 
projektit, 
hallituksen 
nakkikone 

Järjestää 
liikuntavastaavien 
tapaamiset 

Hoitaa 
ylioppilaskunnan 
sukakansatoimin
taa 

Yo-kunnan ja 
yliopiston 
kaksikielisyyden 
vahvistaminen 

    Rivijäsenistölt
ä uusia 
ajatuksia 

Kouluttaa Sopo-edunvalvonta Edustaa HYYtä 
OLL:ssa 

    

      Keskustelufoorumi Keskustelufoorumi Liikuntatuutoroin
nin 
käynnistäminen 
HY:ssa 

Tukee 
opiskelijoiden 
sos. ja henkisiä 
pyrkimyksiä, 
valmistaa 
kriittiseen 
kansalaisuuteen, 
tekee samaa 
Venäjällä 

  

    Vkn omat 
projektit 
jäävät usein 
pöydälle 

    Nuori ikä ja 
epämääräinen 
asema 

Ad hoc -meininki Ei missiota HYYssä 

      Vk voisi tietoisesti 
kouluttaa yht.kun. 
vaikuttamiseen 

      Voisi toimia 
alustana ruots.k. 
järjestöille ja 
osakunnille 

PERUSTAMI-
NEN 

  Valiokunta 
avoin koko 
vuoden 

     Perustettu 
toistaiseksi (v. 
2013) 

  

      Ennakkoilmo antaa 
väärän kuvan vkn 
avoimuudesta 

Ennakkoilmo ei 
oleellista. 

Ennakkoilmo 
nostaa kynnystä 
tarpeettomasti 

    

    Poliittisuus Ei ole määritelty 
jäsenyyttä 

Vuosina 11-12 
yhdistetty kopovkn 
kanssa. (Huono?) 

Ei perustettu 
v.2014 

Ennakkoilmolla 
ei ole ollut 
merkitystä 

Ennakkoilmo ei 
tarkoituksenmukais
ta 

    Perustetaan 
liian myöhään 
-> jatkuvuus 
kärsii, 
jatkuvan 
toiminnan 
rapautuminen 

Vk pääsee 
aloittamaan 
toimintansa vasta 
helmikuun lopulla 

  Perustamisajanko
hta liian 
myöhäinen 

  Vähän porukkaa 
mukana 

    Pjvaali 
määrittää 
vuotta liikaa 

Perustamiskokouks
essa ei yleensä 
sisältöä 

Perustamiskokouks
essa ei yleensä 
sisältöä 

      

    Vkn 
perustaminen 
toistaiseksi 

Vkn perustaminen 
toistaiseksi 

Vkn perustaminen 
toistaiseksi. 

  Toiminta tulee 
saada käyntiin 
hyvissä ajoin 
tammikuussa 

Tarkoitus saada 
jokaisesta tdksta 
edustaja 

    Vk hallituksen 
tosun 
työstämiseen 
mukaan 

  Vk hallituksen tosun 
työstämiseen 
mukaan 
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  JOPO KOPO/OPINTO SOPO/YHVA LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

TOIMINTA   Vk saa vaikuttaa 
sektorin 
antamien 
tehtävien 
sisältöön 

  Avustaa tarvittaessa 
hallitusta ja keskaria 
dokujen 
valmistelussa 

Jaosto/vk edusti 
OLL:ssa 

Ohjaa sk-
keräysvarojen 
käyttöä kieli- ja 
kult.hankkeisiin 
suomen itäisten 
sukukielten 
puhuma-alueilla 

  

    Jatkuvassa 
toiminnassa vk 
ensisijaisessa 
asemassa. 

      VLensisijainen 
tapa hoitaa 
sektorin asiat 

Kommentoi 
kielistrategiaa v. 
2013 

    Pj-seminaarit, 
katusitsit, Alina-
varaukset.. 

  Pride-sitsit (2013) 
koettiin toimivaksi 
konseptiksi 

  Jonkin verran 
jatkuvaa 
toimintaa, kuten 
kuolleiden 
kielien 
muistoilta 

Peli-illat, excut, 
sitsit yms. 

      Kokousten ohella 
myös työryhmiä 
(2013-> 
järjestäyneesti) 

    Alkukoti-lehti   

    Myös vpj 
johtiksissa 
mukana 2014 
alkaen 

Pjsto mukana 
johtiksissa 

    Keräysvarojen 
lisäksi 
omaehtoista 
toimintaa, 
MAFUN 

  

            Ei liian pj-
vetoista, sillä 
vklaiset pysyvät 
toiminnassa 
monta vuotta 

  

      Ei jatkuvaa 
toimintaa 

Ei jatkuvaa 
toimintaa 

    Ei jatkuvaa 
toimintaa 

      Vk toissijainen tapa 
hoitaa sektorin 
toimintaa 

Vk toissijainen tapa 
hoitaa sektorin 
asioita 

Vk toissijainen 
tapa hoitaa 
sektorin asioita 

  Vk toissijainen tapa 
hoitaa sektorin 
toimintaa 

      Yhteistyö hall. 
kanssa riippuu 
hallituslaisten ja 
vkpjn 
aktiivisuudesta 

Sektori jakautunut 
monelle 
hallituslaiselle 

    Hallitus ei 
pahemmin 
hyödynnä vka 

        Päällekkäisyyttä 
erilaisten 
sopotyöryhmien 
kanssa 

Toiminta ei 
ehtinyt kehittyä 
suunniteltuun 
suuntaan. 

  Epäorganisoitua 

    1. pj-semma jää 
perustamisen 
jalkoihin 

  Saanut pitkään 
tehdä omia juttuja, 
näkynyt toiminnan 
puutteena 

  Venäjän 
politiikka. 

  

    Perustaminen 
toistaiseksi 
sektorin 
jatkuvan 
toiminnan 
turvaamiseksi 

Toimintaa tulisi 
vakiinnuttaa 

Enemmän jatkuvaa 
toimintaa 

  Toiminnan 
pitäisi olla 
järjestelmällise
mpää 

  

    Pjistolle 
koulutus 
sektorilta 

Hallituslaisen 
valiokuntatausta 
pitäisi olla 
itsestäänselvyys 

Keskarilta annettuja 
vuosittaisia 
projekteja, 
enemmän vastuuta 

  Valiokuntahuon
e, jossa mahtuisi 
toimimaan. 

  

        Vk voisi auttaa 
enemmän 
edustajistolle 
menevien dokujen 
valmistelussa 
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  JOPO KOPO/OPINTO SOPO/YHVA LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

VIESTINTÄ   Spostilista, fb-
sivu, 
järjestöwiki, 
asiantuntijan 
tiedotteet 

Spostilista, fb-sivu, 
fb-ryhmä 

  Fb, spostilista Spostilista 
keskustelualusta
na, fb 
ilmoituskanava 

Spostilista ja 
epäaktiivinen fb-
sivu 

    Viestintäväylät 
järjestöille 
olemassa 

Avoin fb-ryhmä on 
tuonut valiokuntaa 
lähemmäs 
jäsenistöä 

Fb-ryhmä 
sitouttanut myös 
niitä, jotka eivät ole 
päässeet 
kokoukseen 

Viestiminen 
järjestöjen 
liikuntavastaaville 

Sugrifoorumi 
keskust.foorumi 
yhteistyökuviois
sa 

  

    Jatkuva toiminta 
tuttua 
jäsenistölle 

      Vk tunnetaan 
sukukansapiireis
sä 

  

    Valiokunta 
sekoitetaan 
usein tjkaan 

Toiminta tuttua 
lähinnä vktoimijoille 

Ulkoista viestintää 
ei käytännössä ole 

  Vk ei näy 
jäsenistölle, 
toisaalta 
kiinnostaako? 

Vk ei viesti 
toiminnastaan 
jäsenistölle 

        Sopo kovin laaja, eri 
aloilla opiskelevat 
kiinnostuneet eri 
asioista 

  Osallistuminen 
vaatii paljon 
ennakkotietoa 

  

            Vk aktiivinen 
omalla alalla, 
mutta ei tiedä 
miten levittäisi 
tietoa HYYssä 

  

    Myös itse vk 
pitäisi saada 
tutuksi 

Kopoasioista 
viestimistä 
jäsenistölle pitäisi 
tehostaa HYYn eri 
tiedotuskanavien 
kautta 

    Toiminnasta 
pitäisi viestiä 
enemmän sekä 
HYYn hallinnolle 
että jäsenistölle 

  

      Jos viestintä 
onnistuisi 
täydellisesti, koko 
hallopedverkosto 
olisi tietoinen mitä 
sektorilla (ml. vkssa) 
tapahtuu 

HYYn nettisivuille 
vk-palsta, johon 
voisi kirjata 
ajankohtaisia 
juttuja 

  Vkaa voisi 
markkinoida 
myös 
kehynäkökulmas
ta 

  

TALOUDEN-
HOITO 

  Mahd.tehdä 
sektorin kanssa 
yhteisiä 
hankintoja  

    Liikunta-asioille 
oli 2013 oma 
budjettikohtansa 

V.14 asti oma 
budjettikohtans
a, nyt tilanne 
epäselvä 

  

            Opiskelijoiden 
lahjoitukset 
HYYn 
jäsenmaksun 
maksamisen 
yhteydessä 

  

            Memmu hoitaa 
suurimmat raha-
asiat 

  

    Vkvaraus ei riitä 
edes 
perusbudjettiin 

Joskus rahaa on 
myös saatu 
sektorilta, mikä on 
tehnyt budjetin 
seuraamisesta 
vaikeaa 

    Lehtituki hävisi, 
joten Alkukodin 
julkaisu vaikeaa, 
vlkn budjettia ei 
saisi käyttää 
siihen 

  

      Vkn pitää maksaa 
saunavuokraa 

    Rahansiirrot 
Venäjälle 
vaikeita, puolet 
menee edelleen 
käteisenä 

  

      2 ilmaista 
saunaa/vuosi 

    Lehtituki 
takaisin 

  

      Vklle oma 
taloudenhoitaja 
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  JOPO KOPO/OPINTO SOPO/YHVA LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

OSALLISTAMI-
NEN 

  Vk tarvitsee 
mahdollisimman 
laaja-alaisen 
jäsenpoolin 

      Osa 
tapahtumista 
avoimia joilla 
pyritään 
tavoittamaan 
uusia ihmisiä 

  

          Liik.tuutorointi, 
lvastaavien 
tapaamiset ja 
avajaiskarnevaalit 
ovat hyviä rekryjä 

Avaj.karnevaalit 
ja Flooran päivä 

Avaj.karnevaalit, 
peli-illat 

      Vktoiminta on 
epämääräistä, joten 
rekry vaikeaa 

Nykyinen nimi 
ongelma, nostaa 
kynnystä, kun pitää 
olla *vaikuttaja*, 
jotta voi osallistua 

  Mikä on oikea 
kanava viestiä 
uusille ihmisille? 

  

      Avajaiskarn. kaikille 
vklle yhteinen alue 

Kokoukset voisivat 
olla avoimempia 

      

        Osallistaminen 
päätöksentekoon 

      

        Vkn kehittäminen 
vastuun kautta. 

      

PALKITSEMI-
NEN 

  Oma sektori 
arvostaa 100% 

   Hallituksen 
edustaja osallistui 
ja kannusti, tai ei 

Koetaan 
merkityksellisek
si 

  

    Vkn oma 
haalarimerkki 
aktiiveille 

2014 suunniteltu 
omaa 
haalarimerkkiä 

    Toimijat saavat 
kokemusta 
järjestö- ja kv-
toiminnasta 

  

            15-v juhlien 
yhteydessä 
muistettiin 
vanhoja 
toimijoita 

  

      Sektorin arvostus 
riippuu toimijoiden 
vktaustasta 

Tyytyväisyys ei 
välttämättä näy 
palkitsemisena 

  Vkaa käytetty 
esimerkkinä 
HYYn 
omituisimmasta 
toiminnasta 

  

      Pj-palkkiot 
vaihdelleet 
vuosittain, ei vastaa 
työmäärää 

Osa saattaa pudota 
toiminnasta, koska 
ei koe saavansa 
mitään 

Ei konkreettista 
palkitsemista 

Ei 
palkitsemismuot
oja 

  

    Muistakaa 
kiittää pj ja 
muita 
valiokuntalaisia 

Vkaa pitää palkita 
pitkin vuotta, 
kiittäminen ja 
kehuminenkin on 
paljon 

Valiokuntakaruselli 
vklaisen 
palkitsemisena 

      

      Valiokunnan 
aktiivisimmat voisi 
palkita 
kunniakirjalla tms. 

Jokaisesta vksta 
voisi palkita 
kunniakirjalla 
"vuoden aktiivin" 

      

YHTEISTYÖ 
HALLITUKSEN 
KANSSA 

  Yhteydenpito 
lähes päivittäistä 

Kopojohtikset 
(vaihdellut 
vuosittain) 

    Vkn pj kävi 2013 
kertomassa 
hallitukselle vkn 
toiminnasta 

  

    Hallituksen jopo 
tekee asioita 
myös vklle, vk ei 
vain nakkikone 

Hallituslainen usein 
vklainen 

        

    Tiivis suhde tjk-
pjaan 

          

      Yhteistyö 
hallituksen kanssa 
riippuu 
hallituslaisista 

v.13 hallituksen 
suuri sopojen määrä 
(4) hankaloitti 
toimintaa 

Hallitus ja vk ei 
kohtaa 

Aktiivisuus vka 
kohtaan 
vähenee syksyä 
kohti 

Ei juurikaan 
hallitusyhteistyötä 
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  JOPO KOPO/OPINTO SOPO/YHVA LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

          Liikunta 
sivusektori, 
hallituksella ei 
linjaa 

Hallituksen 
skvastaava 
harvoin vklainen 

Hallituksen kk-
vastaava harvoin 
vklainen 

        Ensisijainen vastuu 
vksta yhdelle 
hallituslaiselle 

Lisää vuosia 
liikuntavaliokunn
alle! 

    

YHTEISTYÖ 
HENKILÖS-
TÖN KANSSA 

  Asiantuntija ja 
palvelusihteeri 
sitoutunut 

V.2014 
projektityöntekijä 
on yhteistyössä 
valiokunnan kanssa 

        

    Asiantuntijan 
järjestötausta 
oleellinen 

          

    Yhteistyö 
helpottaa 
kaikkien 
työtaakkaa 

          

    Uhkana huonot 
henkilökemiat 

      Sektorilla ei 
asiantuntijaa 

Sektorilla ei 
asiantuntijaa -> vk 
ei seuraa mitä 
keskarilla tapahtuu 

      Vk ei kuulu sektorin 
asiantuntijoiden 
työnkuvaan 

Vk ei kuulu sektorin 
asiantuntijoiden 
työnkuvaan 

Sektorilla ei 
asiantuntijaa 

  Vk ei toimi 
edunvalvonnan 
piirissä 

      Asiantuntijoiden 
poisjäänti 
etäännyttää heidät 
"rivijäsenistöstä" 

  Asiantuntija-avun 
puute näkyi esim. 
tietämättömyyde
ssä spostilistoista 

    

    Vk suht 
rauhoitettu 
politiikasta 

Asiantuntijavastuu 
takaisin 

Hallituslaisen pitää 
vähintään viedä info 
eteenpäin 
asiantuntijalle 

  Käytännön 
asioissa voisi olla 
yhteistyötä 

  

YHTEISTYÖ 
EDUSTAJIS-
TON KANSSA 

        Melko vähän 
edaattoreita (+ 
vai-?) 

    

      Opposition 
marssitus näkynyt 
joskus 
perust.kokouksissa 

Aiemmin pj nähty 
poliittisena 
paikkana, nykyään 
edustajistolla ei 
kiinnostusta 

      

        Esimerkkiä 
eduskunnan 
valiokunnista, joissa 
"asiantuntijat" 
pohtivat yhdessä 
asioita 

      

        Edaattorit 
rekrypohjaa 

      

YHTEISTYÖ 
MUIDEN 
TAHOJEN 
KANSSA 

    Joskus yhteistyötä 
AYYn kopojen 
kanssa 

  Yhteistyö 
liikuntavastaavien
, Unisportin, 
OLL:n, 
pääkaupunkiseud
un opiskelija- ja 
yo-kuntien kanssa 

Sukukansojen 
ystävät ry, 
Karjan 
Sivistysseura, 
Suomi-Venäjä-
Seura, SKRS:n 
sukukielityöryh
mä, MAFUN 

  

      Kokouksissa 
asiantuntijoita eri 
toimielimistä 
yliopistosta ja sen 
ulkopuolelta 

    Seminaarit ja 
foorumit 
ulkomailla, 
Suom.-ugr. 
kansojen 
maailmankongre
ssi 2016 

  

 



LIITE 3: Kvalitatiivisen nykytilaselvityksen koonti 

6 
 

  JOPO KOPO/OPINTO SOPO/YHVA LIIKUNTA SUKUKANSA KAKSIKIELISYYS 

            Yhteistyötä 
lähialojen 
ainejärjestöjen 
kanssa 

  

          Yhteistyö ei 
ehtinyt kehittyä 
niin 
konkreettiselle 
tasolle, kuin oli 
suunniteltu 

  Ei yhteistyötä 
kenenkään kanssa 

        Profiloituminen 
yhteistyölinkiksi 
kaupungin, HOASin 
ja YTHSn suuntaan. 

  Yhteistyöstä eri 
tahojen kanssa 
voisi viestiä 
ulospäin 

  

JATKUVUUS   Järjestöwiki 
(2014->) 

Gdrive (2013->)     Vaihtuvuus 
hitaimpia 

Suht kokemattomia 
järjestötoimijoita 

      Fb-ryhmä         

  

  

Tosut ja toket 
harvinaisia 

Vkssa ei jatkuvuutta 
tukevia malleja 

Valiokunta ollut 
välillä lakkautettuna 

  Ei vakiintuneita 
tapoja tiedon 
siirtämiseen 

Ei vakiintuneita 
tapoja tiedon 
siirtämiseen 

  

  

Jatkuvuus 
unohdetaan kun 
vuosi 
paketoidaan 

  Jatkuvuuteen ei ole 
kiinnitetty 
huomiota 

  Vaihtuvuus 
hitaimpia 

Vaihtuvuus suurta 

  

  

  Kaikki dokumentit 
pysyvälle ja 
avoimelle pohjalle 
(kaikki vkt samalle 
alustalle) 

    Valmiit 
dokumenttipohj
at 

  

  

  

Vk voisi toimia 
enemmän 
järjestön tapaan 
-> Vklla on 
jatkuvaa 
toimintaa, ei ole 
pelkkä 
keskustelukerho 

Selkeä 
arkistointiohjesäänt
ö, hallituksella 
viimeinen vastuu 
arkistoinnista 

   Arkistot kuntoon   

    

Vaihtokaronkka       Vuosikello, 
strukturoidumpi 
toiminta 
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NYKYTILAKOONTI: TUUTOR, KULTTUURI, YMPÄRISTÖ, KV, KEHY, ESN 

 

HYVÄ KÄYTÄNTÖ               

ONGELMA               

KEHITYSEHDOTUS   TUUTOR KULTTUURI YMPÄRISTÖ KV KEHY ESN 

TARKOITUS   Linkki HYYn ja 
tuutorien välillä, 
linkki eri tdkn 
tuutorien välillä 

Auttaa HYYn 
kulttuuritoiminnan 
järjestämisessä 

Hoitaa suurelta 
osin HYYn 
ympäristöasioita 

  Toteuttaa HYYn 
kehy-työtä 

Järjestää HYn kv-
opiskelijoille 
toimintaa, kv-
opisk. 
integroiminen 
suomalaiseen 
yhteiskuntaan 

    Asiantuntijuus Tukee 
kulttuurisektoria 

Ympäristöohjel
man valmistelu 
ja valvonta 

  Osallistaa 
opiskelijoita 
vastuulliseen, kv-
toimintaan 

Valvoo HYYn 
jaoston etua ESN- 
Annual General 
Meetingissä 

        Vaikuttamistyö 
HYYssä ja 
sidosryhmissä 

  Tuottaa 
globaalikasvatusta 
opiskelijoille, 
kriittinen 
keskustelualusta 

Edistää kv-
tuutorointia 

    Päällekkäisyys 
muiden vkn 
kanssa 

Määrittelemätön: 
tapahtumajärjestäjä 
vai 
kultt.edunvalvoja? 

        

    Onko tarkoitus 
toimia itsenäisenä 
vai keskarin 
jatkeena? 

      

      Uud.brändääminen:
akat. perinteen 
ylläpitäjä vai 
muuta? 

        

    Vka ei tarvitse 
perustaa aivan 
alkuvuodesta 

      Perustettu 
toistaiseksi (v. 
2013) 

Perustettu 
virallisesti muiden 
vkn mukana, mutta 
järjestäytynyt jo 
aiemmin, koska 
vaihtarit 

PERUSTAMINEN   Ennakkoilmo 
auttaa 
kohdentamaan 
järj.kokouksen 
markkinointia 

      Kaikilla 
valiokuntalaisilla 
toimi, joihinkin 
erillinen haku 

  

    Toisaalta 
ennakkoilmo 
saattaa tuntua 
liian sitovalta 

      Ennakkoilmo ei ole 
ollut tarpeellinen, 
vaalikokouksessa 
valittu toimijat ja 
kesken vuodenkin 
päässyt mukaan 

Ennakkoilmoon 
suhtaudutaan 
negatiivisesti, sillä 
koetaan, että HYY 
yrittää puuttua vkn 
toimintaan 

    Valiokunnan 
luonteen 
epämääräisyyden 
takia uusien 
rekry on vaikeaa 

        

      Osallistujat 
kaikkosivat 
järkkäkokouksen 
jälkeen 

        

    Vkn sijaan pysyvä 
tuutorverkosto? 

  Vkn 
mainostaminen 
jo edellisen 
vuoden puolella 

    Valiokunta 
muutettu 
järjestöksi vuonna 
2014 
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   TUUTOR KULTTUURI YMPÄRISTÖ KV KEHY ESN 

TOIMINTA     2012 kulttuurilipan 
valmistelussa mukana 

Valmistelutyö, 
valvonta, 
vaikuttaminen, 
ympäristömerkkie
n jakaminen, 
asiantunt.tapaami
sia 

  Toiminnan 
pääasiallinen 
tarkoitus on sivistävä, 
sekä valiokunta että 
jäsenistö 

  

   Riippuu mitä hallituksen 
tuutorvast, keksii 

  Ensijainen tapa 
hoitaa sektorin 
toimintaa? 

  Jatkuvassa 
toiminnassa vk 
ensisij. asemassa. 

Ensisijainen tapa 
tavoittaa vaihtarit 

    Jonkin verran jatkuvaa 
toimintaa, esim. 
tuutorseminaari, sitsit, 
nappikilpailu, uusien 
illat 

Floran päivä, 
vuosijuhlaviikko, 
vappuboolit 

Jonkin verran 
vakiintunutta 
toimintaa,esim. 
Ympäristömerkkik
ilpailu, 
Nuukuusviikko, 
excursioita,  

  Erittäin vakiintunut 
jatkuva toiminta, 
mm. Kehy-viikko ja 
Sambia-päivä, 3 
vuoden 
ulkomaanhankkeet 

Tapahtumatiimin 
tarkoitus on keksiä 
uusia tapahtumia ja 
järjestää jatkuvaa 
toimintaa 

        Opiskelijan eko-
opas (ei toistuva 
julkaisu) 

  Kimppu-lehti (UM-
rahoitus) 

  

        Projektit 
vastuutettu eri 
ihmisille 

  Projekteilla ja 
tapahtumilla omia 
työryhmiä 

HelpDesk kv-opisk., 
esim. tapahtumiin 
ilmo 

     Epämuodollinen tosu 
laadittu joskus 

Tosu laaditaan 
joka vuosi 

 Tosu ja budjetti 
laaditaan vuoden 
alussa ed. vuoden 
pohjalta. 

  

        Toimintaa määrittää 
UM-rahoitus ja SYL-
yhteistyö 

  

        Pjksi valitaan vain 
sellainen, joka 
selviytyy tehtävistään 

  

          Ei kovin pj-vetoista, 
vastuuta hajautettu 
tehokkasti 

Mukana paljon myös 
vanhoja tyyppejä 

    Joidenkin 
vakiintuneiden juttujen 
takia uusia juttuja 
vaikea aloittaa 

      Kuormittavaa 
projektien 
vastuuhenkilöille 

  

    Vkn toiminnan voisi 
jokin muukin instanssi 
hoitaa 

Vk toissijainen tapa 
hoitaa sektorin toimintaa 

        

    
 

  Toiminta riippuu 
enemmänkin vklaisten 
määrästä (pieni), ei pjstä 

    Kehyvlk itsenäinen, 
suht riippumaton 
hallituksen 
panostuksesta. 

  

      Sääntömääräisten 
kultt.tapahtumien 
tarkasteleminen 
kriittisesti 

    Hallituksen kehy-
vastaava joka vuosi 
aktiivisesti mukana ja 
pitäisi yllä yhteyttä 
hall. 

  

      Selkeä viestintä vkn 
toiminnasta (toteuttaa 
keskaria) 

      

    Vkn nimi voisi vastata 
paremmin toimintaa tai 
toisinpäin 

      

    Lisää resursseja, jotta vk 
voisi toteuttaa omaa 
toimintaa 

      

    Spostilista sisäiseen 
viestintään 

Fb-ryhmä ja sp sisäiseen 
viestintään 

Fb-ryhmä ja sposti 
sisäiseen 
viestintään 
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   TUUTOR KULTTUURI YMPÄRISTÖ KV KEHY ESN 

VIESTINTÄ     Vkn tapahtumat 
näkyvät 
jäsenistölle 
keskarin 
viestinnän 
ansiosta 

Fb-sivu ja blogi 
ulkoiseen 
viestintään 

  Vakiintuneet 
viestintäväylät: Fb, 
blogi, twitter, 
spostilista 

Fb ensisijanen 
sisäinen väylä, 
myös spostilista 

        Sisäinen Fb-ryhmä 
aktiiveille 

Vaihtareilla 
spostilistan kautta 
ja fb-ryhmä (1800 
jäsentä) 

    Yhteydet 
tuutoripr.sihteer
eihin 

  Toiminta pyritään 
pitää mahd. 
avoimena 

  Yksittäiset 
projektit tuttuja 
jäsenistölle 

Kuukausittaiset 
tiedotteet 
vaihtareille 
spostilla 

    Verkkosivuja ei 
muisteta 
päivittää 

Vk ei viesti 
toiminnastaan 
jäsenistölle 

    Vkn kokonaiskuva 
tuntematon 
jäsenistölle 

Vk ei viesti 
toiminnastaan 
jäsenistölle 

    Viestintä 
riippuvaista 
tuutorpr.sihteer
eistä, osa 
lopettaa 
loppuvuodesta 

      Projektien 
sitouttava luonne 
karsii hieman 
avoimuutta 

  

      Vk viestii 
jäsenistölle vain 
tapahtumistaan -
> senkin hoitaa 
keskarin 
viestintäosasto 

    Vaikea saada 
palautetta vkn 
avoimuudesta 

  

      Oma toiminta 
lisäisi viestinnän 
mielekkyyttä 

    Näkyvyyttä pyritty 
parantamaan vkn 
perustoiminnasta 
viestimisellä 

Järjestöitymisen 
myötä 
markkinointi myös 
jäsenistölle 

      Meemejä! 
#vainkulttuurival
iokuntajuttuja 

    Suunnitteilla 
tapahtumia, jotka 
olisi suunnattu 
erityisesti vlkn 
ulkopuolisille 

  

TALOUDEN-
HOITO 

  Sitsit 
omakustanteiset 

      Vlkn perusbudjetti 
huomattavasti 
suurempi kuin 
muiden 
valiokuntien 

  

    Tapahtumiin 
suunniteltu 
budjetit 

   UM-rahoituksen ja 
opiskelijoiden 
lahjoitusten 
koordinointi 
kehykoord. apuna 

Saatu 
sponsorirahaa 
matkoihin ja 
DNAlta ilmaisia 
sim-kortteja 

          Pj pitää kirjaa 
budjetista, 
kehykoord. 
hyväksyy laskut -> 
tiivis yhteistyö 

  

     Ei itsenäistä 
taloudenhoitoa, 
vk toimi 
kultt.budjetista 
(2012) 

        

      Mahdollisuus 
omaan 
varainhankintaa
n 

      Halutaan pyörittää 
omaa 
rahaliikennettä 
ilman HYYtä 
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   TUUTOR KULTTUURI YMPÄRISTÖ KV KEHY ESN 

OSALLISTAMINEN   Muita valiokuntia on 
yritetty osallistaa 

  Syksyllä liittyy 
usein uusia jäseniä 

  Kattava ulkoinen 
viestintä lisää 
avoimuutta ja tuo 
uusia toimijoita 

Vaihtareita mukana 
toiminnassa 

     Valiokuntahaku   Uusien illat, kehy-
viikko ym. jatkuva 
toiminta pyrkii 
tavoittamaan 
ulkopuolisia 

Pyrkimys viestiä myös 
järjestöjen ja 
osakuntien suuntaan 

           Opiskelijoiden 
osallistuminen 
toiminnan 
lähtökohta 

  

    Tapahtumien 
järjestämiseen 
tarvittaisiin lisää 
porukkaa 

Tapahtumien 
järjestämiseen 
tarvittaisiin lisää 
porukkaa 

        

     Aktiivinen rekry 
läpi vuoden, 
erityisesti fuksit 

        

PALKITSEMINEN   Vkn toimintaa 
tunnutaan 
arvostettavan 

Sektori vaikutti 
tyytyväiseltä 

Hallitus kiitellyt   Kehy-viikon koord. 
palkkio SYLltä 

Paremman Suomi-
kuvan luominen, 
vaihtareiden kiitos 

    Korvaus/kokemus 
vastaa tehtyä työtä, 
koska toiminta 
pienimuotoista 

Korvaus/kokem
us vastaa tehtyä 
työtä, koska 
toiminta 
vähäistä 

Vuoden lopussa 
pikkujoulut, 
reflektointia, 
yhteissyöminkiä 

  Sisäinen 
virkistystoiminta ja 
palkitseminen 
yleistä 

Leffalippuja ja 
ilmainen pääsy 
tapahtumiin aktiiveille 

    Virkistäytyminen 
muiden valiokuntien 
kanssa 

Ei sisäistä 
palkitsemista, 
koska ei omaa 
rahaa 

      

   Vkan suhtaudutaan 
välinpitämättömästi 

   Massiivinen 
toiminta aiheuttaa 
myös ongelmia 
(avaimet, tilat yms.) 

  

          Rahallinen pj-
korvaus ei vastaa 
työmäärää 

  

      Karonkka       

YHTEISTYÖ 
HALLITUKSEN 
KANSSA 

    Halitus 
osallistuu 
kokouksiin ja 
toimintaan 

Hallituksen 
kiinnostus riippuu 
henkilöstä, 
vaihdellut viime 
vuosina 

  Hallitus hyväksyy 
vkn esitykset 
yleensä sellaisenaan 

Hallitus tehnyt jonkin 
verran yhteistyötä, 
esim. kv-lipa 

        Hallituksen 
ympäristövastaav
a harvoin vklainen 

      

    Hallituksen 
kiinnostus riippuu 
henkilöstä, vaihdellut 
viime vuosina 

Henkilökemiat 
olleet joskus 
ongelma 

    Hallituksen kehy-
vast. harvoin 
valiokuntalainen 

  

    Jos ei 
tuutorkokemusta, ei 
yleensä motivaatiota 
tai osaamista 

        

    Tuutorointi 
sivusektori 

        

    

      Hallituksen 
tavoitteet oltava 
kiinnostavia 
myös vklaisille 
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   TUUTOR KULTTUURI YMPÄRISTÖ KV KEHY ESN 

YHTEISTYÖ 
HENKILÖSTÖ
N KANSSA 

  V.2014 
projektisihteeri 
tekee yhteistyötä 
vkn kanssa 

Asiantuntija kävi 
ainakin ennen vkn 
kokouksissa -> oli 
hyötyä 

Sektorilla ei ole 
asiantuntijaa 

  Kehykoordinaattori 
osa vlka, hallitsee 
yhdessä pjn kanssa 

  

    Nykyään 
asiantuntija käy 
joskus 
briiffaamassa 
kokouksissa  

  Kehykoordinaattori 
entinen 
valiokuntalainen 

 

           Vlklaiset saavat 
vaikuttaa vkn/ 
sektorin toimintaan 
huomattavasti 

  

    Sektorilla ei 
asiantuntijaa 

Vk ei kuulu 
sektorin 
asiantuntijoiden 
työnkuvaan 

     Sektorilla ei 
asiantuntijaa 

      Vkn toiminta 
keskarin 
sanelemaa, 
toisaalta vk ei 
tiedä mitä 
asiantuntija tekee 

        

    Tapahtumajärj. 
vaatii selkeää 
työnjakoa ja 
mahd. yhteyttä 
henkilökuntaan 

      Kehykoordinaattorin 
pesti pitää pitää 
jatkossakin 

  

YHTEISTYÖ 
EDUSTAJIS-
TON KANSSA 

          Melko vähän 
edaattoreita (+ vai-
?) 

  

      Ei ole erityisen 
kiinnostava 
edarinäkökulmast
a 

      Vk on ESN-
alajaosto, 
noudattaa ylhäältä 
tullutta linjaa 

YHTEISTYÖ 
MUIDEN 
TAHOJEN 
KANSSA 

      Yliopisto, HOAS, 
HYY-Yhtymä 
(erit.Unicafe), 
Helsingin kaupunki, 
vierailuja 
ymp.instituutioihin 
ja vierailijoita niistä 
kokouksiin 

  SYL, 
Kehitysyhteistyön 
Palvelukeskus Kepa, 
UM 

Tiivis yhteistyö 
Aallon ja Haaga-
Helian jaostojen 
kanssa, yhteisiä 
toimijoita. 

        HYYn piirin 
järjestöjen 
kouluttaminen ja 
palkitseminen 

    Sponsoriyhteistyö 

    Voisi tehdä 
yhteistyötä 
järjestöjen 
tuutorvastaavien 
kanssa 

Voisi tehdä 
yhteistyötä 
harrastejärjestöje
n kanssa, 
kulttuuriexcuja 

      Yhteistyö 
ainejärjestöjen ja 
osakuntien kanssa 
kehityksen alla 

 JATKUVUUS       Blogissa pöytäkirjat 
yms. 

  Testamentit, tosut, 
pj:n dropbox 

Pj-testamentti 
tulossa 

       Pj-testamenttia 
harkittu 

  Aktiivinen arkistointi   

    Puolet vaihtuu 
vuosittain 

    Vanhat kouluttavat 
uudet 

  

    Kokeneita ja 
kokemattomia 
HYY/ 
järjestötoimijoita 

Kulttuurilipa 
tarjoaa jotain 
tukea 

  Pr.työntekijä auttaa 
siirtymävaiheessa 

  

  

 

       Kannustetaan 
toimimaan 
useamman vuoden, 
esim. projektit 

Vaihtuvuus 
sopivalla tahdilla 
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      Kokeneita ja 
kokemattomia 
HYY/ 
järjestötoimijoita 

  

 

 

Ei tiedonsiirtoa 
tai arkistointia 

Vkssa ei 
jatkuvuutta 
tukevia malleja 

      

 

 

Tuutorointi 
kestää vain 
puolisen vuotta, 
mikä aiheuttaa 
haasteita 
jatkuvuudelle 

Ei jatkuvuutta, 
porukkaa 
vaihtuu 100% 

      

 

 

 

 



LIITE 4: Pöytäkirjapohja 
 

 
 

Helsingin yliopiston ylioppilaskunta 

Mallivaliokunnan kokous nro/vuosi 

pp.kk.vvvv klo tt.mm 

Kokouspaikka, osoite 

 

Läsnä: Etumimi Sukunimi (pj), Etunimi Sukunimi (sihteeri), kaikki muut 

 
Mikäli läsnäolija saapuu tai poistuu kesken kokouksen, tehdään tästä merkintä läsnäololistaan 

esimerkiksi seuraavasti: ”Etunimi Sukunimi (saapui/poistui kohdan X aikana)”. 

 

 

1. Kokouksen avaus (aina) 

 

2. Järjestäytyminen (tarvittaessa) 

 
Mikäli valiokunnalle ei ole nimetty sihteeriä tai hän ei ole läsnä, valitaan kokoukselle sihteeri. Lisäksi 

voidaan valita pöytäkirjantarkastaja (yleensä kaksi), ääntenlaskija (yleensä kaksi) sekä muita 

mahdollisia kokousvirkailijoita tarpeen mukaan.  

 

Puheenjohtaja tai sihteeri ei voi toimia pöytäkirjantarkastajana. Pöytäkirjantarkastajat vahvistavat 

allekirjoituksellaan tarkastaneensa pöytäkirjan. Puheenjohtaja ja sihteeri allekirjoittavat pöytäkirjan 

aina. 

 

Ääntenlaskijat ovat äänioikeutettuja, mutta eivät ole vaalikelpoisia. 

 

Pöytäkirjantarkastajana ja ääntenlaskijana voi toimia sama henkilö (pl. puheenjohtaja ja sihteeri). 

 

3. Esityslistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi (aina) 

 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen (tarvittaessa) 

 
Edellisen kokouksen pöytäkirjaa ei tarvitse erikseen hyväksyä, mikäli sen pöytäkirjan tarkastamista 

varten on valittu pöytäkirjantarkastajat. 

 

5. Ilmoitusasiat (tarvittaessa) 

 

6. Saapunut posti (tarvittaessa) 

 

7. Varsinainen kokoustettava asia (kohtia käsiteltävien asioiden mukaan) 

 

8. Muut esille tulevat asiat (tarvittaessa) 

 

9. Kokouksen päättäminen (aina) 

 

 

 

 

Etunimi Sukunimi 

Pöytäkirjantarkastaja 
(mikäli on valittu) 

 

 

 

 

Etunimi Sukunimi 

Puheenjohtaja (aina) 

Etunimi Sukunimi 

Pöytäkirjantarkastaja 
(mikäli on valittu) 

 

 

 

 

Etunimi Sukunimi 

Sihteeri (aina) 


